
Záznam z tlačovej konferencie 

Transformácia stredných odborných škôl v réžii Bratislavského samosprávneho kraja ako 
nástroj na likvidáciu funkčnej a dostupnej školskej infraštruktúry 

konanej 30. 3. 2023 o 11:00 hod. v priestoroch Strednej odbornej školy hotelových služieb a obchodu 

 

Tlačová konferencia bola zahájená predsedom žiackeho školského parlamentu Petrom Kyselicom, ktorý 

informoval o stave petície za zachovanie Strednej odbornej školy hotelových služieb a obchodu (ďalej 

len SOŠ HSaO). Za krátky čas od jej spustenia sa podarilo vyzbierať viac než 5 000 podpisov, pričom 

ďalšie ešte stále pribúdajú. Petícia bola odovzdaná na Bratislavský samosprávny kraj (ďalej len BSK) 

v stredu 29. marca 2023. 

 

Ďalej vystúpila pani riaditeľka SOŠ HSaO Ing. Mária Katreniaková a informovala o počte žiakov na škole 

a školskom internáte. Školu v súčasnosti využíva 350 žiakov strednej školy a 80 žiakov základnej školy. 

Na školskom internáte je ubytovaných 209 žiakov. Je tiež potrebné zdôrazniť skutočnosť, že v rámci BSK 

je 17 iných stredných odborných škôl, ktorí majú nižší počet študentov ako táto škola. 

Škola ako celok je ekonomicky sebestačná a bolo do nej v uplynulých 6tich rokoch investované viac ako 

3 milióny EUR. V súčasnosti by škola potrebovala len investíciu na výmenu okien budovy školy. na 

druhej strane jej vnútorné priestory sú revitalizované a kvalitne vybavené. 

Škola poskytuje kvalitné vzdelanie, pričom každú triedu  a každý odbor má v systéme duálneho 

vzdelávania. BSK sa na pracovných stretnutiach vyjadruje, že nechcú dané objekty škôl predať, ale 

zachovať pre ďalšie vzdelávanie. Je preto oprávnené sa pýtať či už potom nebude potrebné do týchto 

objektov investovať? 

Práve v období keď má počet stredoškolákov v BSK narastať, ideme rušiť dobre fungujúcu strednú 

odbornú školu. V žiadnom prípade nechceme skončiť ako neďaleké železničné učilište z ktorého zostala 

len ruina a premrhané verejné prostriedky. 

 

Ďalej sa ujal slova Ing. Vladimír Sénaši, riaditeľ neďalekej Strednej odbornej školy elektrotechnickej 

(ďalej len SOŠE). Predniesol za školu spoločné vyhlásenie v zastúpení pedagogických, nepedagogických 

zamestnancov, rodičov a žiakov. Vo vyhlásení poukázal na rozpory v regionálnych stratégiách výchovy 

a vzdelávania BSK a programoch hospodárskeho rozvoja BSK, v ktorých sa s rušením škôl neuvažuje 

a naopak sa uvádza rozvoj odborného vzdelávania ako jeden z kľúčových prvkov rozvoja. 

SOŠE zabezpečuje kvalitné, moderné a veľmi dobre odborne vybavené vzdelávanie. Škola má moderne 

upravené a kvalitné zariadené odborné učebne. Absolventi sa uplatňujú bez problémov na trhu práce. 

Svedčia o tom aj výsledky v oblasti duálneho vzdelávania, ktoré si BSK dalo ako prioritu v odbornom 

vzdelávaní. Škola je v tejto oblasti na poprednom mieste. Škola je vyhľadávaná u iných 

zamestnávateľov, o čom svedčí skutočnosť, že ju vyhľadávajú a želajú si s nami spolupracovať aj pri 

zabezpečovaní praktického vyučovania. 

V ZP BSK sú v oblasti elektrotechniky tri SPŠ elektrotechnické, ktoré však majú odlišný charakter a 

postavenie vo vzdelávaní ako SOŠ, majú odlišné učebné plány čo sa týka odborného praktického 

vzdelávania. Ostávajú tri SOŠ, z ktorých jedna je zameraná na informačné technológie, druhá je určená 



pre oblasť stavebníctva. Tretia, je SOŠE a je jediná na území BSK ako „čistá“ elektrotechnicky zameraná. 

Má dlhoročnú tradíciu a bohaté skúsenosti vo vzdelávaní v elektrotechnike. 

SOŠE je úspešná aj po stránke hospodárenia, čo bolo konštatované aj zo strany BSK. Časť nákladov na 

prevádzku pokryje príjmami z vlastnej činnosti (prenájmy, príspevky od zamestnávateľov za odborný 

výcvik). Škola získava aj externé zdroje, v poslednom čase je to napr. vybavenie modernej učebne 

Združením výrobcov domácich spotrebičov. Výrobcovia svetových značiek škole darovali zariadenia a 

technológie v hodnote približne 40 tisíc €. Na to nadväzovala príprava pedagogických zamestnancov. 

Investície smerovali na rozsiahly projekt vzdelávania v oblasti spotrebnej a úžitkovej techniky – to 

momentálne nemá nikto. 

Do SOŠE boli investované v posledných rokoch nemalé prostriedky – nová kotolňa, vonkajšie rozvody 

tepla, celková rekonštrukcia striech školy, jedálne, telocvične. Okná v celom areáli sú plastové, plne 

funkčné, budovy sú zvnútra zateplené. Bežnú prevádzkovú údržbu si zabezpečuje škola vlastnými 

prostriedkami. 

Poukázal tiež, že vzhľadom na to, že proces vyňatia školy zo siete a jej zrušenie nie je jednoduchá 

záležitosť, je potrebná hlbšia celková analýza súčasného stavu. Máme za to, že tento pripravovaný 

zámer nie je úplne pripravený, resp. je účelovo navrhnutý. Nezodpovedané ostali aj otázky okolo 

budúcnosti školských budov a celého areálu. 

 

Ďalej predstúpil Ing. Ľubomír Polonec, ktorý má ma starosti prevádzku celého areálu SOŠ HSaO. 

Poukázal realizované investície do objektov školy ako zateplenie školského internátu, kompletne 

zrekonštruovanú plaváreň alebo modernizovanú centrálnu kotolňu. Do objektov školy a jej technických 

zariadení sa pravidelne každoročne investovali nemalé finančné prostriedky. 

Poukázal, že v návrhu na zrušenie školy sa píše, že je postavená na nevhodnom podloží. Táto skutočnosť 

je nepravdivá, keďže s daným typom podložia sa rátalo pri projektovaní a výstavbe týchto stavieb. 

Existuje niekoľko odborných posudkov vypracovaných autorizovanými osobami, ktoré konštatujú 

vyhovujúci stav všetkých objektov bez statických porúch a poškodení. Teda po technickej stránke sú 

všetky objekty v poriadku a prechádzajú pravidelnými revíziami. 

Bratislavský samosprávny kraj tiež argumentuje vysokou finančnou náročnosťou potrebných investícii 

na renováciu všetkých objektov. V rozpočte ktorý používajú je uvedená suma 26 miliónov EUR. Táto 

suma je značne nadsadená, len pre ilustráciu bol uvedený nasledovný príklad: 

„V rozpočte je plánované na rekonštrukciu prístupovej cesty a chodníkov suma 850 000,- EUR. Dnes tu 

už stojíme na obnovenej ceste a máme aj obnovený prístupový chodník. Reálna výška tejto investície v 

minulom roku bola 150 000,- EUR. Myslím, že tento príklad názorne ilustruje nepomer medzi tým, čo 

argumentuje Bratislavský samosprávny kraj a skutočnou realitou.“ 

 

Ďalej sa slova ujala pani Júlia Kertésová, ktorá sa vyjadrila za Slovenskú plaveckú federáciu a za kluby 

využívajúce plaváreň a športové priestory SOŠ HSaO. Spomenula význam rekonštrukcie bazéna v roku 

2016, že bol zrekonštruovaný celý bazén, šatne, okna a bazénové technológie. Bazén je vo výbornom 

stave, bez nutnosti ďalšej investície, tak ako je nepravdivo popísané v dôvodovej správe na BSK. 

Taktiež spomenula, že aj vonkajšie športoviská sú vo výbornom stave, plne využívané 10 mesiacov 

v roku, bez nutnosti ďalšej investície. Od roku 2016 sa bazén plne využíva plaveckými klubmi. 



Momentálne bazén využíva približne 700 športovcov týždenne v poobedných voľnočasových 

aktivitách. Iná alternatíva pre tieto deti z Bratislavského kraja nie je. 

Od roku 2016 prešlo plaveckými výcvikmi na SOŠ Na pántoch 9 približne 5 000 plavcov z Bratislavského 

kraja ktorý sa naučili plávať a to buď v doobedných plaveckých výcvikoch v rámci kurzov školy a škôlky, 

alebo v poobedných voľnočasových aktivitách. 

Bazén sa plne využíva pre plavecké preteky aj v spolupráci so Slovenskou plaveckou federáciou. Na 

bazéne sa konajú Krajské Majstrovstvá a slovenské žiacke kolá slovenských plaveckých pretekov. Taktiež 

alternatíva 25 m. bazéna pre súťaže v Bratislave a okolí absentuje. Na bazéne trénujú reprezentanti 

Slovenska. 

 

Za Radu školy SOŠ HSaO vystúpila jej predsedkyňa Mgr. Klaudia Suranová, ktorá konštatovala nesúhlas 

celej Rady školy s jej zrušením ako aj nesúhlas žiakov so zrušením SOŠ HSaO. 

 

Za odborové organizácie vystúpil Bc. Jozef Kaplocký, ktorý tlmočil nesúhlas zamestnancov so zrušením 

SOŠ HSaO. 

 

Po ukončení tlačovej konferencie sa diskutovali otázky či za plánovaným zrušením SOŠ v lokalite Rače 

nie je skrytý zámer vybraných developerských skupín získať lukratívne pozemky týchto škôl. 

 

Nasledovala tiež prehliadka vnútorných priestorov a vybavenia SOŠ HSaO. 

 

 

Kontakt pre médiá: 

Ing. Mária Katreniaková, riaditeľka SOŠ Hotelových služieb a obchodu 

tel. +421 915 766 061 , email: maria.katreniakova@sos-panty.sk 

 

Ing. Vladimír Sénaši, riaditeľ SOŠ elektrotechnickej 

tel.: +421 903 766 996, e-mail: senasi@sose.sk 

 

Ing. Ľubomír Polonec, manažér technicko-prevádzkového úseku školy 

tel. +421 908 628 099, email: lubomir.polonec@sos-panty.sk 

 

Júlia Kertésová, Slovenská plavecká federácia 

tel.: +421 903 174 594, e-mail: kertesova@swimmsvk.sk 


